
Protokół NR XXXIII z obrad sesji Rady Miejskiej w 
Ostrołęce z dnia 24 lutego 2005 roku.  
 
Obecni według załączonej listy. 
  
Ad. do pkt 2 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  

Otwieram XXXIII sesję Rady Miejskiej w Ostrołęce .  Na   Sekretarza obrad 

proponuję Panią  radną Marię Skibniewską. Czy  ktoś wnosi jakieś uwagi. Uwag 

nie wniesiono.  

Sekretarzem obrad została wybrana radna Rady Miejskiej Maria 

Skibniewska .   
Ad. do pkt 3   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   

W dniu dzisiejszym Prezydent Miasta wnioskuje o  wycofanie   z porządku obrad 

sesji Rady Miejskiej projektu uchwały w sprawie przyjęcia „ Programu Ochrony 

Środowiska Miasta Ostrołęki na lata 2004 – 2012” którego integralną część stanowi 

„ Plan gospodarki odpadami dla Miasta Ostrołęki na lata 2004 – 2015”, 

Wprowadza się do porządku obrad sesji Rady Miejskiej następujące projekty 

uchwał:  

- zmieniającą uchwałę w sprawie  określenia dziennych stawek opłat targowych, 

proponuję rozpatrzenie jako pkt 19. 

- w sprawie  wyrażenia opinii w sprawie konwersacji wierzytelności miejskich 

spółek komunalnych na akcje Zakładów Mięsnych „ Ostrołęka” S.A. w upadłości, 

proponuję rozpatrzenie jako pkt 19 a. 

- w sprawie dochodów własnych jednostek budżetowych Miasta Ostrołęki, 

proponuję rozpatrzenie jako pkt 15 a po zmianach w budżecie Miasta Ostrołęki.    



Proponuje się przesunięcie w porządku obrad sesji pkt 16  w sprawie nadania 

imienia Szkole Podstawowej Nr 5 w Ostrołęce do pkt 6 . 

Czy ktoś wnosi uwagi do zaproponowanego porządku obrad sesji Rady Miejskiej.   

Radny Rady Miejskiej - Mariusz Popielarz  

Tryb nadzwyczajny wprowadzania projektów uchwał jest nagminnie prowadzony 

przez Prezydenta Miasta. Materiały nie są dyskutowane na komisjach. Dlaczego 

tak się dzieje.     

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   

 Proponuję przegłosować cały porządek obrad sesji Rady Miejskiej .    

Głosowanie:  
Za – 16 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,   
Wstrzymujących się – 1 głos,  
 
Proponowany porządek obrad sesji Rady Miejskiej : 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołów XXIX -XXX – XXXI - XXXII sesji Rady Miejskiej    

/ protokóły do zapoznania się w Kancelarii Rady Miejskiej/  

 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych Rady Miejskiej oraz wystąpienia 

Przewodniczących Samorządów Osiedlowych  

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

prowadzenia zadań publicznych,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Oświaty, 



b/ opinia komisji  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców ,  

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji ,  

d/ dyskusja, 

e/ podjęcie uchwały.   

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

aktualizacji „ Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dla Miasta Ostrołęki na 

lata 2004 – 2008” za okres II półrocza 2004 roku,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 

Technicznej,  

b/ opinia komisji:  

- Gospodarki Finansowej , 

-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,    

c/ opinia Samorządów Osiedlowych  

d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów 

Osiedlowych,   

e/ dyskusja,  

f/ podjęcie uchwały.   

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce zmieniającej 

uchwałę  w sprawie przyjęcia „ Powiatowego programu działań na rzecz osób 

niepełnosprawnych na lata 2003 – 2005”,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska,  

b/ opinia komisji:  

- Gospodarki Finansowej , 

- Rodziny i Opieki Społecznej,  



-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,    

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,   

d/ dyskusja,  

e/ podjęcie uchwały.  

   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

określenia warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia rodziców z opłat 

dziecka w rodzinach zastępczych,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej,  

b/ opinie komisji:  

- Rodziny i Opieki Społecznej,  

-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,    

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,   

d/ dyskusja , 

e/ podjęcie uchwały.   

  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

określenia warunków częściowego lub całkowitego zwalniania rodziców, osób 

pełnoletnich, opiekunów prawnych lub kuratorów z opłat ponoszonych na 

utrzymanie dzieci lub osób dorosłych przebywających w placówkach 

opiekuńczo – wychowawczych,   

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej,  

b/ opinie komisji:  

- Rodziny i Opieki Społecznej,  

-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,    

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,   

d/ dyskusja,  



e/ podjęcie uchwały.  

   

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2005 rok,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska i  Komisji 

Gospodarki Finansowej,  

b/ opinie komisji:  

- Rodziny i Opieki Społecznej,   

- Oświaty,  

-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,   

c/ opinia Samorządów Osiedlowych,    

d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów 

Osiedlowych , 

e/ dyskusja , 

f/ podjęcie uchwały.     

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego zasady wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Miasto 

Ostrołęka,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Oświaty i  Komisji Gospodarki Finansowej,  

b/ opinia komisji  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców ,  

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji ,  

d/ dyskusja , 

e/ podjęcie uchwały.   



 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Grupy Radnych Rady Miejskiej w 

Ostrołęce w sprawie ustanowienia jednorazowej pomocy finansowej w 

związku z urodzeniem lub przysposobieniem dziecka, 

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej,  

b/ opinie komisji:  

- Rodziny i Opieki Społecznej,  

-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,    

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,   

d/ dyskusja,  

e/ podjęcie uchwały.  

   

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

przystąpienia Miasta Ostrołęki do „Programu zakupu specjalistycznych 

pojazdów samochodowych sprzętu oraz wyposażenia dla Komendy Miejskiej 

Policji w Ostrołęce i podległych posterunków Policji w latach 2005 – 2008 „ 

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej,  

b/ opinia komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców, 

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,   

d/ dyskusja , 

e/ podjęcie uchwały.    

15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

zmian w budżecie Miasta Ostrołęki na 2005 rok, 

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej,  

b/ opinie komisji:  

- Gospodarki komunalnej i Infrastruktury Technicznej,  



- Oświaty,  

- Rodziny i Opieki Społecznej,   

- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców, 

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji ,  

d/ dyskusja , 

e/ podjęcie uchwały.    

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 5 w Ostrołęce,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Oświaty, 

b/ opinia komisji  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców,   

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji ,  

d/ dyskusja,  

e/ podjęcie uchwały.   

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce zmieniającej 

uchwałę w sprawie akceptacji wartości jednego punktu w złotych dla 

zatrudnionych w oświatowych jednostkach organizacyjnych Miasta Ostrołęki,  

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Oświaty, 

b/ opinia komisji:  

- Gospodarki Finansowej , 

-  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,   

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,   

d/ dyskusja,  

e/ podjęcie uchwały.   

 



18. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

przystąpienia Miasta Ostrołęki do Stowarzyszenia powiatów i Gmin 

Nadomulwiańskich, 

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki, 

b/ opinia Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców,   

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji ,  

d/ dyskusja,  

e/ podjęcie uchwały.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 

przyjęcia „ Programu Ochrony Środowiska Miasta Ostrołęki na lata 2004 – 

2012” którego integralną część stanowi „ Plan gospodarki odpadami dla 

Miasta Ostrołęki na lata 2004 – 2015”, 

 
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 

Technicznej,  

b/ opinia komisji:  

- Zdrowia i Ochrony Środowiska,  

- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,   

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji ,  

d/ dyskusja,  

e/ podjęcie uchwały.  

 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce zmieniającej 

uchwałę w sprawie „ Programu edukacji ekologicznej społeczeństwa Ostrołęki 

ze szczególnym uwzględnieniem selektywnej zbiórki odpadów”,   

a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 



Technicznej  

b/ opinia komisji:  

- Zdrowia i Ochrony Środowiska,  

- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,   

c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,   

d/ dyskusja , 

e/ podjęcie uchwały.  

 

21. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku Miasta Ostrołęki i Powiatu Ostrołęckiego za rok 2004,                         

a/ wniosek Komisji  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 

Mieszkańców ,                                                 

b/ dyskusja , 

c/ przyjęcie sprawozdania.  

 

22. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki dotyczących 
realizacji:  
 - uchwał Rady Miejskiej Ostrołęki  podjętych   w okresie IV kwartału 2004 roku. 
- wniosków Komisji Rady Miejskiej w Ostrołęce zgłoszonych w okresie IV 
kwartału 2004 roku, 
- interpelacji i wniosków  radnych Rady Miejskiej w Ostrołęce zgłoszonych w 
okresie IV kwartału 2004 roku,  
- wniosków Przewodniczących Samorządów Osiedlowych zgłoszonych w okresie 
IV kwartału 2004 roku. 
- wniosek Komisji  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców  
b/ opinie komisji:  
- Gospodarki Finansowej,  
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej,  
- Zdrowia i Ochrony Środowiska,  
- Rodziny i Opieki Społecznej , 
- Oświaty ,  



- Kultury, Sportu i Turystyki , 
c/ opinia Samorządów Osiedlowych /pp.4, / 
d/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji oraz opinii Samorządów Osiedlowych  
e/ dyskusja , 
f/ przyjęcie informacji w wymienionych pp.1 , pp. 2 , pp. 3 , pp. 4 .  
 
23. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o realizacji 

„Programu edukacji ekologicznej społeczeństwa Ostrołęki ze szczególnym 

uwzględnieniem selektywnej zbiórki odpadów”,  

a/ wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 

b/ opinie komisji :  

- Oświaty,  

- Zdrowia i Ochrony Środowiska,  

c/ dyskusja,  

d/ przyjęcie informacji.  

 

24. Zajęcie stanowiska przez Radę Miejską w Ostrołęce w sprawie sprzedaży 

w drodze przetargu działek stanowiących własność Miasta Ostrołęki 

oznaczonych numerami geodezyjnymi: 30276/4 o pow. 15.5955 ha / hałda 

popiołów w Wojciechowicach/ i nr. 30276/3 o pow. 4.2427 ha, 

a/ wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 

b/ dyskusja,  

c/ zajęcie stanowiska.  

25. Informacja Prezydenta Miasta o pracy w okresie od  1 grudnia 2004  do 31 

grudnia  2004 roku .   

26. Odpowiedzi Prezydenta Miasta na interpelacje , wnioski i zapytania 

radnych Rady Miejskiej oraz przedstawicieli Samorządów Osiedlowych.  
27. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miejskiej     



1/ przyjęcie Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej oraz harmonogramu  

posiedzeń Rady Miejskiej w Ostrołęce na rok 2005. 

28.Sprawy różne.  

29. Zakończenie obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce. 

Ad. do pkt 4   
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski 
Protokoły z obrad sesji XXIX – XXX- XXXI- XXXII  były do wglądu w 
Kancelarii Rady Miejskiej. Czy ktoś wnosi uwagi. Uwag nie wniesiono. 
 
 
Głosowanie prot. XXIX sesji  
Za – 18 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Protokół został przyjęty.   
 
 
Głosowanie prot. XXX sesji  
Za – 18 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Protokół został przyjęty.   
 
 
Głosowanie prot. XXXI sesji  
Za – 17 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Protokół został przyjęty.   
 
 
Głosowanie prot. XXXII sesji  
Za – 18 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Protokół został przyjęty.   
 
 



Ad. do pkt 5 – interpelacje  
 
Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  
Dokąd woda będzie śmierdziała w naszym mieście i co miasto ma z tym zamiar 

zrobić! Jakie konkretne działania zamierza podjąć Pan Prezydent Miasta , bo 

znaczna część mieszkańców kupuje wodę do picia w sklepach.   

 
Radny Rady Miejskiej – Wojciech Zarzycki  
Kiedy ulegnie poprawie stan nawierzchni ulicy Hanki Sawickiej. Czy remont jej  
będzie  realizowany w 2005 roku.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Lesław Chojnowski  
Chciałbym zainterweniować w imieniu mieszkańców osiedla „ Stacja” w sprawie 
poprawy dojazdu z ulicy Skowrońskiego do ulicy Polnej.   
Na ulicy Głowackiego kierowcy nagminnie nie przestrzegają  przepisu  drogowego 
nakazu skrętu w prawo przy wyjeździe z ulicy Głowackiego na ulicę Kościuszki . 
Bardzo proszę o interwencję Policji i Straży Miejskiej.  
 
Radny Rady Miejskiej – Mariusz Popielarz  
Chciałbym zadać  pytania do Prezydenta Miasta następującej treści:  
1/ Tygodnik Ostrołęcki donosi, że 20 lutego 2005 roku dotarł nowy raport 
opracowany przez doktora Biłozora w którym znajdują się zalecenia co do 
stosowania nowego typu decyzji inspektora dla SUW – Kurpiowska. Czy ta 
ekspertyza wyraźnie wskazuje w jaki sposób będzie wyeliminowany 
nieakceptowany zapach wody pitnej. Ile ta ekspertyza kosztuje i kto za nią zapłaci.  
 Z poprzednich wypowiedzi doktora Biłozora i profesora Kowala , wynika że 
najlepszym rozwiązaniem dla prawidłowej ekspertyzy stacji SUW – Kurpiowska 
byłoby dobudowanie tzw. III stopnia , który powodował by żeby woda byłaby 
przystosowana do oczekiwanych parametrów.  Czy  Zarząd OPWiK rozważa 
kwestię wystąpienia do władz miasta o środki na tego typu inwestycję. Jeżeli tak 
skąd wzięte byłyby pieniądze na ten cel.   
2/ Czy prawdą jest , że środki finansowe będące do dyspozycji dla samorządów 
gminnych na kontach ZPORR-u na lata 2004 – 2007 zostały całkowicie 
rozdysponowane. Czy w związku z tym celowym jest wydawanie kilkudziesięciu 
tysięcy złotych na opracowanie Powiatowego Planu Gospodarki Odpadami, mając 
świadomość że żadnego dofinansowania ze ZPORR-u miasto Ostrołęka nie 
otrzyma.  
 



Radna Rady Miejskiej – Agnieszka Bałazy  
Chciałabym się dowiedzieć w imieniu zainteresowanych spółdzielni i sklepów  od 
władz miasta czy nie ma możliwości podłączenia ich do miejskiego systemu 
monitoringu.   
 
Radny Rady Miejskiej – Rafał Dymarski  
W imieniu mieszkańców osiedla „ Centrum” bardzo proszę o udostępnienie 
znajdujących się tam studni głębinowych w celu czerpania z nich wody na potrzeby 
mieszkańców.  
 
Przewodniczący Osiedla „ Stacja „ – Leszek Osowski   
Jakie jest przeznaczenie budynków przy placu dworcowym na osiedlu „ Stacja „ 
przekazanych przez PKP  miastu. Czy będą tam organizowane  lokale socjalne.    
 
Ad. do pkt 6  
Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje pozytywnie  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Bożena Napiórkowska przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Na podstawie §1 ust. 4 załącznika Nr 2 do rozporządzenia Ministra Edukacji 

Narodowej z dnia 21 maja 2001r.  w sprawie ramowych statutów publicznego 

przedszkola oraz publicznych szkół  (Dz. U. Nr 61, poz. 624 z późn. zm.) został 

skierowany wspólny wniosek Dyrekcji, Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców  

i Samorządu Uczniowskiego, o nadanie Szkole Podstawowej Nr 5  w Ostrołęce 

imię Zofii Niedziałkowskiej. Wybierając dla szkoły imię wnioskodawcy kierowali 

się przekonaniem, iż powinna być to osoba godna naśladowania. Doceniając 

zaangażowanie i poświęcenie Zofii Niedziałkowskiej w zgłębianiu historii naszego 

miasta i regionu, społeczność szkoły zdecydowała, aby ich szkoła nosiła imię 

autorki monografii Ostrołęki. Zofia Niedziałkowska urodziła się w 1904r. w 

Ostrołęce. Po ukończeniu studiów na Uniwersytecie Warszawskim i uzyskaniu 



tytułu magistra historii rozpoczęła pracę w Ostrołęce z zadaniem założenia 

archiwum miejskiego i opracowania monografii miasta. Następnie weszła w skład 

warszawskiej redakcji „Słownika Geograficznego”. W czasie okupacji prowadziła 

tajne nauczanie, po wojnie pracowała jako nauczycielka w Zdunach, a ostatecznie 

zamieszkała w Łowiczu Powróciła do badań nad Ostrołęką, jej praca o dziejach 

rodzinnego miastu zyskała w 1958r. pierwszą nagrodę Polskiego Towarzystwa 

Historycznego. Drukiem ukazała się w 1967r., zyskując uznanie profesjonalistów i 

żywe zainteresowanie mieszkańców Ostrołęki. 

Dorobek naukowy Zofii Niedziałkowskiej jest bogaty. Należą do niego oprócz 

monografii Ostrołęki (1967, 1975, 1979, 2002) m.in. następujące publikacje: 

Puszcza Zielona, Bory ostrołęckie (1981, 1988), Obraz rzemiosła ostrołęckiego w 

okresie Drugiej Rzeczypospolitej (1918-1939, 1985), Kurpie, Zarys historyczny 

dziejów miasta Ostrołęki do 1944r. W maszynopisie pozostały inne opracowania 

dotyczące historii Ostrołęki, Zdun oraz Łowicza, a także artykuły opublikowane w 

czasopismach naukowych. 

Zofia Niedziałkowska do końca życia utrzymywała kontakty z rodzinnym miastem. 

Jako pierwsza otrzymała tytuł Honorowego Obywatela Miasta, Honorowego 

Członka Towarzystwa Przyjaciół Ostrołęki i złotą odznakę Za Zasługi dla Miasta 

Ostrołęki (pośmiertnie).  

Zmarła w 1991r. i zgodnie ze swą ostatnią wolą spoczywa obok swych rodziców na 

ostrołęckim cmentarzu. Zofia Niedziałkowska poprzez wieloletni trud badawczy i 

swoje dzieła na trwałe wpisała się w historię miasta i regionu oraz na długą listę 

nauczycieli – badaczy. Jej nazwisko zajmuje poczesne miejsce w intelektualnym 

ruchu nauczycielskim. Pozostawiła po sobie trwały ślad w postaci pokaźnego 

dorobku naukowego, a także życzliwą pamięć – za piękne i godne życie. 

Ostrołęka uczciła pamięć Zofii Niedziałkowskiej poprzez nadanie jej imienia 

rondu, auli w Zespole Kolegiów Nauczycielskich oraz wmurowanie tablicy przy 



ulicy Parkowej.  Pani Zofia Niedziałkowska pozostała w pamięci mieszkańców 

Ostrołęki jako osoba bezinteresowna oraz niezwykle życzliwa i uprzejma. Zgodnie 

z cytowanym wcześniej rozporządzeniem, imię szkole nadaje organ prowadzący, 

na wspólny wniosek rady pedagogicznej, rady rodziców i samorządu 

uczniowskiego. W związku z powyższym przedkładam projekt uchwały Rady 

Miejskiej w Ostrołęce w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej Nr 5 w 

Ostrołęce.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 

Głosowanie  

Za -18 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.   

 

Ad. do pkt 7 - WPJ 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej – opiniuje 

pozytywnie 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie 

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje pozytywnie  

Samorządy Osiedlowe  – opiniują pozytywnie  

 



 

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska   

Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Zgodnie z przyjętą procedurą, dotyczącą planów pięcioletnich, aktualizacja i 

korekty planu dokonywane są w okresach półrocznych. Zasada ta stosowana jest od 

2003 roku, w którym obowiązywał plan opracowany na lata 2003 – 2007, gdzie rok 

2003 był rokiem budżetowym. Prezentowana aktualizacja obejmuje okres drugiego 

półrocza 2004 roku, przy planie obejmującym lata 2004-2008. Zakres oraz 

szczegółowy opis zmian przedstawiony został w załączonej analizie zmian 

aktualizacyjnych, prezentowanych w zestawieniu tabelarycznym. 

Przedstawiona aktualizacja jest dokumentem „porządkowym” zamykającym w 

sobie przyjęte przez Radę Miejską ustalenia dotyczące zadań inwestycyjnych, w 

okresie II półrocza 2004r., które zawarte są w uchwałach budżetowych tj.:  

nr 284/XXV/2004 z dnia 24 września 2004r. 

nr 305/XXVII/2004 z dnia 05 listopada 2004 r. 

nr 312/XXIX/2004 z dnia 10.grudnia 2004 r. 

nr 322/XXXI/ z dnia 29 grudnia 2004 r. 

Aktualizacja za okres I półrocza obejmowała zmiany wprowadzone w budżecie 

miasta w okresie czasowym do sierpnia 2004 roku, dlatego też aktualizacja II 

półrocza rozpoczyna się uchwałą z września.W prezentowanym materiale 

odstąpiono od pełnego dostosowania projektu niniejszej uchwały do uchwały nr 

320/XXXI/2004 z 29 grudnia 2004r. , która prezentuje plan na lata 2005-2009, ze 

względu na brak możliwości wprowadzenia do uchwały nr 320 zmian jakich 

dokonano w budżecie miasta w grudniu 2004 roku. Dostosowanie do siebie 

poszczególnych lat z planu inwestycyjnego 2004-2008 do lat planu 2005-2009 

spowodowałoby powstanie dwóch dokumentów, w których te same zadania 

zawierałyby inne dane zarówno w nazewnictwie jak i w wysokości planowanych 



środków.  Dlatego też powyższe zmiany, jakim poddane zostały poszczególne 

zadania inwestycyjne zawarte w WPI, podczas prac nad jego kolejną edycją, 

opisane będą przy sprawozdaniu z realizacji planu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   

Głosowanie  

Za -18 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.    

 

Ad. do pkt 8 

Komisja Zdrowia i Ochrony Środowiska  – opiniuje pozytywnie 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie  

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje pozytywnie   

 

Kierownik Referatu Spraw Społecznych UM – Iwona Suska  

Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

W związku z zapisem art. 35a ust.1 pkt 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997r. o 

rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych, do 

zadań powiatu należy:  

opracowywanie i realizacja, zgodnych ze strategią rozwoju województwa 

powiatowych programów działań na rzecz osób niepełnosprawnych w zakresie: 



a) rehabilitacji społecznej, 

b) rehabilitacji zawodowej i zatrudniania, 

c) przestrzegania praw osób niepełnosprawnych. 

W zakresie realizacji Programu zakłada się współpracę administracji samorządowej 

z administracją rządową i organizacjami pozarządowymi działającymi na terenie 

Ostrołęki oraz Państwowym Funduszem Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

Integralną część programu stanowi harmonogram zadań. Dla każdego zadania 

określony został realizator zadania oraz źródło finansowania , co umożliwi 

ustalenie postępu w realizacji zadań, ocenę nakładów finansowych, 

odpowiedzialnych za ich wykonanie. 

Opracowanie tego programu ma ważne znaczenie dla lokalnej polityki społecznej 

wobec osób niepełnosprawnych.  

 Stworzenie Miejskiego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych jest 

formą realizacji przez Miasto podstawowych potrzeb osób niepełnosprawnych. 

Pełna realizacja tego programu możliwa jest na miarę posiadanych środków 

finansowych. 

 Prezydent Miasta zwraca się z prośbą do organizacji pozarządowych działających 

na rzecz osób niepełnosprawnych o aktywny udział w realizacji niniejszego 

programu. Miasto pragnie tworzyć podstawowe oraz realne możliwości 

zaspokajania niezbędnych potrzeb osób niepełnosprawnych między innymi w 

zakresie:  

- zapobiegania niepełnosprawności, 

- leczenia, 

- dostępności do różnych form edukacyjnych, 

- zatrudniania w zależności od możliwości zdrowotnych i posiadanych 

umiejętności, 

- ochrony socjalnej, ekonomicznej i prawnej, 



- zatrudniania w zależności od możliwości zdrowotnych i posiadanych 

umiejętności, 

- ochrony socjalnej, ekonomicznej i prawnej, 

- zaopatrzenia w pomoce umożliwiające bądź ułatwiające normalnie 

funkcjonowanie w społeczeństwie jak: przedmioty ortopedyczne, środki 

pomocnicze, sprzęt rehabilitacyjny i ułatwiający życie, 

- usuwanie barier architektonicznych w komunikowaniu się i technicznych w 

zakresie indywidualnych potrzeb osób niepełnosprawnych, 

- usuwanie barier komunikacyjnych i transportowych.  

 Aby osoby niepełnosprawne mogły w pełni uczestniczyć w życiu społecznym 

potrzebne jest środowisko pozbawione różnych barier architektonicznych, 

komunikacyjnych, transportowych, edukacyjnych finansowych, psychologicznych, 

społecznych, zawodowych itp., które utrudniają, a często wręcz uniemożliwiają 

osobom niepełnosprawnym, nawet w pełni zrehabilitowanym normalne 

funkcjonowanie w społeczeństwie.  Wyrównywanie szans z powodu 

niepełnosprawności jest działaniem długotrwałym 

 i ogólnospołecznym, bowiem integracja osób niepełnosprawnych ze 

społeczeństwem dot. niemal wszystkich dziedzin życia politycznego, 

gospodarczego i społecznego.  Uznaje się za konieczne wspieranie takich działań, 

które przyczyniają się do podejmowania przez osoby niepełnosprawne pracy w 

zakładach pracy na otwartym rynku pracy oraz chronionego zatrudniania tych osób 

niepełnosprawnych, które nie mają sprostać konkurencyjności i wymaganiem 

wolnego rynku pracy.  Uznaje się za konieczne podejmowanie takich działań, aby 

dzieci i młodzież niepełnosprawna mogła w miarę samodzielnie uczęszczać do 

ogólnie dostępnych przedszkoli, szkól podstawowych i ponadpodstawowych razem 

ze sprawnymi rówieśnikami. Miasto będzie sukcesywnie inspirować i podejmować 

działania stwarzające osobom niepełnosprawnym możliwości samodzielnego 



funkcjonowania w środowisku lokalnym, będzie wspierać organizacje 

pozarządowe zrzeszające osoby niepełnosprawne działające na ich rzecz.  

Realizacja niniejszego programu zmierza do zaspokojenia potrzeb i oczekiwań 

niepełnosprawnych – mieszkańców Miasta Ostrołęka. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   

Głosowanie  

Za -17 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.  

   

Ad. do pkt 9 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie  

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje pozytywnie   

         

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  

Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

W świetle nowych uregulowań prawnych tj. ustawy z dnia 12 marca 2004r. 

o pomocy społecznej ( Dz.U. Nr 64 poz. 593  z późn. zm. ) zachodzi 

konieczność wprowadzenia uchwałą Rady Miejskiej w Ostrołęce warunków 

częściowego lub całkowitego zwalniania rodziców z odpłatności za pobyt 



dzieci w rodzinach zastępczych. Nowa regulacja zasad odpłatności za 

pobyt dzieci w rodzinach zastępczych nie rodzi skutków finansowych dla 

budżetu Miasta Ostrołęki, ponadto przyjęte kryteria zwiększą ściągalność 

odpłatności od rodziców biologicznych za pobyt ich dzieci w rodzinach 

zastępczych, dlatego też można je uznać za korzystne dla mieszkańców 

Miasta Ostrołęki.  

Za główne i podstawowe kryterium uwzględnione przy opracowaniu 

warunków częściowego lub całkowitego zwalniania, przyjęto kryterium 

dochodowe , ustalone w oparciu o art. 8 ust 1 Ustawy o pomocy społecznej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 

Głosowanie  

Za -17 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.  

 

Ad. do pkt 10 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie / z autopoprawką/ 

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje pozytywnie   

 



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
  
Głosowanie  

Za -17 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta.  

 

Ad. do pkt 11  

Komisja Zdrowia i Ochrony Środowiska  – opiniuje pozytywnie /poprawka 

redakcyjna / 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie  

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie   

Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje pozytywnie  / autopoprawkami/ 

Samorządy Osiedlowe  – opiniują pozytywnie  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Ochrony Środowiska- Wiesław Szczubełek   

Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Polski model rozwiązywania problemów  alkoholowych zakłada, iż większość 

kompetencji i środków finansowych jest zlokalizowanych na poziomie samorządu 

gmin, które na mocy ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi uzyskały kompetencje do rozwiązywania problemów alkoholowych 



w społecznościach lokalnych Gminy. Z racji dysponowania największą wiedzą o 

problemach swoich społeczności oraz dostępnych zasobach, Gminy mogą tym 

samym przedsięwziąć środki zaradcze oraz naprawcze skierowane do lokalnej 

społeczności. W związku z art.4' ust.1 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi, który stanowi  iż,  ’’prowadzenie działań 

związanych  z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz 

integracja społeczna osób uzależnionych  od alkoholu należy do zadań własnych 

gminy”.  

W szczególności zadania te obejmują:   

1/ zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od alkoholu, 

2/ udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności  ochrony przed przemocą w 

rodzinie. 

3/ prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii,  w 

szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 

sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci  uczestniczących w 

pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych, 

4/ wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych , służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych, 

5/ podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w 

art. 13¹ i 15 ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela 

publicznego, 

/art. 13' – zabrania się reklamy i promocji na obszarze kraju napojów alkoholowych 

z wyjątkiem piwa, którego reklama i promocja jest dozwolona, pod warunkiem iż 

nie jest kierowana do małoletnich lub prowadzona poprzez budowanie skojarzeń z: 



atrakcyjnością seksualna, relaksem lub wypoczynkiem, sprawnością fizyczną, 

nauką pracą lub  sukcesem zawodowym, zdrowiem lub sukcesem życiowym/ 

/art. 15 – zabrania się  sprzedaży i podawania napojów alkoholowych: 

     a/ osobom, których zachowanie wskazuje, że znajdują się w stanie 

nietrzeźwości, 

     b/ osobom do lat 18, 

     c/ na kredyt lub pod zastaw/. 

6/ wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie 

Centrów Integracji Społecznej.  

Kluczowym aktem prawnym, na podstawie którego prowadzona jest realizacja 

wskazanych działań jest gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych uchwalany corocznie przez radę gminy /art.4¹ ust.2 ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi /. 

Miejska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zgodnie z 

kompetencjami podjęła na posiedzeniu w dniu 6.01.2005 r. jednogłośnie / 6 

głosami/  uchwałę w sprawie projektu Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów  Alkoholowych na 2005 rok. 

W związku z powyższym przedstawiam przygotowany przez Miejską Komisję 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych projekt  Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2005 rok, celem uchwalenia przez  

Radę Miejską  w Ostrołęce. 

Realizacja poszczególnych zadań zawartych w Programie Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 2005 rok odbywać się będzie w 

wyniku ogłoszenia otwartego konkursu ofert na podst. Art.13 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  /Dz.U.Nr 96 

poz.873 z późniejszymi zmianami// oraz uchwały Nr 310/XXIX/2004 Rady 

Miejskiej w Ostrołęce z dnia 10 grudnia 2004 r. w sprawie przyjęcia „Programu 



współpracy Miasta Ostrołęki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 

których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2005”. 

Zgodnie z załącznikiem Nr 3 b do uchwały Nr 321 /XXXI/2004 Rady Miejskiej w 

Ostrołęce z dnia 29 grudnia 2004 r. w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Ostrołęki na 2005 rok, w Dziale  851 – Ochrona Zdrowia 

Rozdział  85154 - Przeciwdziałanie Alkoholizmowi  zaplanowana kwota wydatków 

na 2005 rok wynosi 650.000 zł.  Środki finansowe na realizację programu będą 

pochodziły z dokonanych wpłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych w 2005 r. oraz niewykorzystanych środków  z tego tytułu w 2004 r. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   

Głosowanie  

Za -17 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta 

 

 Ad. do pkt 12  

Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie / z autopoprawkami/ 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje pozytywnie  

 



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   

Głosowanie  

Za -17 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta 

 
Ad. do pkt 13 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje negatywnie   

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje negatywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje negatywnie / z wnioskiem aby skierować projekt uchwały do biura 

prawnego UM w celu zasięgnięcia opinii. Projekt bez pokrycia finansowego/  

Przeciwko wypłacaniu tzw. becikowego opowiedziała się komisja Gospodarki 

Finansowej , motywując odmowę brakiem stosowanych zapisów w budżecie 

miasta. Sprawę ewentualnego finansowania becikowego należałoby zgłosić do 

przeszłorocznego budżetu.   

 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Przytoczył liczne przykłady osłabienia gospodarczego społeczeństw z ujemnym 
przyrostem naturalnym , a do takich zaczynają się zaliczać Polacy.  
 
Radny Rady Miejskiej – Lech Wołczuk  
Myślę, że i tak pomoc społeczna w Ostrołęce jest od kilku lat niedoinwestowania a 

stworzenie następnej ścieżki finansowej dla wszystkich rodzących matek, bez 

względu na stopień ich zamożności pozbawiłoby opiekę społeczną kolejnych 



pieniędzy. Z informacji  MOPR-u wynika że rodziny znajdujące się w trudnej 

sytuacji dostają przy urodzeniu dziecka pomoc w wysokości 500 złotych. 

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej więcej  nie podjęli dyskusji, po czym 

projekt uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 

Głosowanie:  

Za -4 głosy,   

Przeciw - 9 głosów,  

Wstrzymujących się – 2 głosy,  

Uchwała nie  została podjęta.  

 

Ad. do pkt 14 

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie    

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje pozytywnie  

 

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  

Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

W dniu 10 września 2004 r. w siedzibie Starostwa Powiatowego w Ostrołęce 
odbyło się spotkanie z przedstawicielami gmin Powiatu Ostrołęckiego poświęcone 
analizie stanu bezpieczeństwa, omówieniu założeń „Programu” i podstaw 
prawnych pozwalających na jego realizację. Jak wynika z przedstawionej analizy 
na terenie miasta Ostrołęki odnotowuje się nieznaczny wzrost przestępczości, 
porównując okres od stycznia do lipca w latach 2003 i 2004. Należy podkreślić, że 
wykrywalność przestępstw w 2004 r. wzrosła o około 10% w stosunku do 
analogicznego okresu roku 2003, jednak wynik ten nie jest zadowalający, gdyż 
wynosi zaledwie 61,9%.Na takie wyniki bardzo duży wpływ ma stan wyposażenia 
technicznego i wyposażenia w sprzęt uzbrojenia osobistego funkcjonariuszy 
Policji. Wyposażenie Komendy Miejskiej w Ostrołęce i posterunkach Policji  w 
powiecie ostrołęckim nie zalicza się do nowoczesnego. Gro wyposażenia to sprzęt 



przestarzały, będący w eksploatacji 3 do 5 lat i powyżej – wyposażenie biurowych i 
osobiste funkcjonariuszy, natomiast pojazdy operacyjne, to kategoria wiekowa 5 do 
8 lat i starsze. Idąc naprzeciw poprawie wyposażenia Policji w powiecie 
ostrołęckim, Komenda Wojewódzka Policji w Radomiu przygotowała „Programu 
zakupu specjalistycznych pojazdów samochodowych, sprzętu oraz wyposażenia dla 
Komendy Miejskiej Policji w Ostrołęce i podległych posterunków Policji w latach 
2005 - 2008”. Program obejmuje uzupełnienie brakującego sprzętu i wymianę 
sprzętu przestarzałego dla Policji w powiecie. Zgodnie z Programem Starostwo 
Powiatowe, każda gmina, w tym również i Miasto Ostrołęka uczestniczyć będą w 
zakupie specjalistycznych pojazdów samochodowych, sprzętu oraz wyposażenia 
proporcjonalnie do liczby zamieszkałej ludności, co stanowiło będzie 50% kosztów 
zakupu. Pozostałe 50% kosztów pokryje KW Policji w Radomiu. Należy 
podkreślić również fakt, że każda jednostka samorządu terytorialnego będzie 
partycypować kosztach zakupu sprzętu dla jednostki Policji działającej na jej 
terenie. Proponuje się następujący przydział środków finansowych na realizację 
Programu przez Miasto Ostrołęka w dziale 754 bezpieczeństwo publiczne, rozdział 
75495 - pozostała działalność: 

- rok 2005  100.000 zł 
- rok 2006  300.000 zł 
- rok 2007  300.000 zł 
- rok 2008  300.000 zł 

 Przedstawiony program (w załączeniu) ma na celu prawidłową realizację zadań 
powiatu których gminy, o których mowa w art. 4 ust. 1 pkt 15 ustawy z dnia 5 
czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1592 z 
późn. zm.) oraz art. 7 ust. 1 pkt 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym  (Dz. U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.), a także szeroko 
rozumianą poprawę bezpieczeństwa obywateli. 
Jednocześnie informuję, że w/w program był ujęty w porządku Sesji Rady 
Miejskiej w dniu 29 grudnia 2004 r., jednak w związku z licznymi wątpliwościami 
dotyczącymi zarówno treści porozumienia, jak i wysokości kwot przeznaczanych 
na realizację programu w poszczególnych latach, został wycofany i przesłany 
Komendantowi Miejskiemu Policji w Ostrołęce, celem wprowadzenia zmian w 
jego treści. Obecnie przedstawione porozumienie zawiera klauzulę, pozwalającą na 
zmniejszenie wysokości udziału środków finansowych w poszczególnych latach, 
pod warunkiem zabezpieczenia należnych środków, najpóźniej w ostatnim roku 
obowiązywania programu. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  



Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   

Głosowanie  

Za -15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta 

 

Ad. do pkt 15- zmiany w budżecie  

Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie   

Komisja Gospodarki Komunalnej i infrastruktury Technicznej - opiniuje 

pozytywnie   

Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie   

Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

– opiniuje pozytywnie   

 

Skarbnik Miasta – Bożena Jezierska   

Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

 

Zmiany w budżecie miasta Ostrołęki na  2005  rok, obejmują zwiększenie  

dochodów, o kwotę – 1.276.184 zł, wynikającą:  

- ze zwiększenia planu subwencji  ogólnej - dział 758-Różne rozliczenia, o kwotę  

687.545 zł, wynikającą: 

- ze zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej – gminnej,  o  kwotę  

735.479 zł -  rozdział 75801-Część oświatowa  subwencji ogólnej dla jednostek 

samorządu terytorialnego, § 2920-Subwencje ogólne z budżetu państwa, 



- ze zmniejszenia części oświatowej subwencji ogólnej – powiatowej,  o  kwotę  

47.934 zł -  rozdział 75801-Część oświatowa  subwencji ogólnej dla jednostek 

samorządu terytorialnego, § 2920-Subwencje ogólne z budżetu państwa, 

- ze zwiększenia dochodów z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego 

od osób fizycznych – dział 756-Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i 

od innych jednostek nie posiadających osobowości prawnej, ogółem na kwotę - 

166.039 zł, z tego:- udziały gminy (rozdział 75621, § 0010) – 128.928 zł,  - udziały 

powiatu (rozdział 75622, § 0010) – 37.111 zł, 

- ze zwiększenia planu dotacji celowej, z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych (§ 6260), łącznie o kwotę  – 231.600 zł,z 

przeznaczeniem na dofinansowanie „Programów wyrównywania różnic między 

regionami”, z tego: 

-   w dziale  852-Pomoc społeczna,  rozdział  85295-Pozostała działalność  – 

185.600 zł, z przeznaczeniem  na: 

- utworzenie  ośmiu stanowisk pracy poprzez wyposażenie krojowni i doposażenie 

szwalni w terminie od dnia podpisania umowy do dnia 30 września 2005 r. - przez 

Spółdzielnię Pracy „Postęp”, 

- utworzenie jednego stanowiska pracy – centrum obserwacji i dozoru w terminie 

od dnia podpisania umowy do dnia 31 maja 2005 roku - przez Agencję Ochrony 

Osób i Mienia, 

-   w dziale  900-Gospodarka komunalna i ochrona środowiska,  rozdział  90095-

Pozostała działalność  – 46.000 zł, z przeznaczeniem  na: 

- utworzenie  dwóch stanowisk pracy – system radiowego monitorowania 

wizyjnego Miasta Ostrołęki wykonywanego w terminie od dnia podpisania umowy 

do dnia 30 czerwca 2005 roku - przez Urząd Miejski w Ostrołęce. 



  - ze zwiększenia planu dochodów  własnych, łącznie o kwotę – 191.000 zł 

 - w Urzędzie Miejskim - 191.000 zł - dział 750-Administracja publiczna,  rozdział 

75023-Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu), § 0970-Różne rozliczenia, 

z tytułu wpłat handlowców ostrołęckich z  przeznaczeniem na adaptację hali 

odlewni  ZSZ Nr 1 – na  potrzeby hali targowej, 

zwiększenie  wydatków, o kwotę – 1.276.184 zł ( z tytułu w/w zwiększeń 

dochodów),      z przeznaczeniem na: 

- Dział 600-Transport i łączność (zadania Wydziału Inwestycji i Dróg) – 243.279 

zł, z tego: 

-   rozdział 60015-Drogi publiczne w miastach na prawach powiatu, § 4300-Zakup 

usług pozostałych – 2.440 zł (pokrycie zobowiązań za 2004 r. za nadzór 

inwestorski i autorski  (w zakresie zadania  Przebudowa skrzyżowania ul. 11 

Listopada, Witosa, Steyera – na rondo),  

-   rozdział 60016-Drogi publiczne gminne – 240.839 zł, z tego: 

- § 4210-Zakup materiałów i wyposażenia (pokrycie zobowiązań za 2004 rok, w 

zakresie zakupionych  materiałów do remontu dróg i chodników)  – 85.462 zł, - 

§ 6050-Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych – 155.377 zł (pokrycie 

zobowiązań za 2004 rok na zadaniu inwestycyjnym „Remont ul. Bursztynowej – 

asfaltowanie”).  

- Dział 801-Oświata i wychowanie – 801.305 zł, z tego: 

- rozdział 80120-Licea ogólnokształcące, § 6050-Wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych – 15.000 zł (pokrycie zobowiązań za 2004 rok na zadaniu 

inwestycyjnym „Termomodernizacja budynku II LO i Szkoły Podstawowej Nr 

5”), 

- rozdział 80130-Szkoły zawodowe – 206.000 zł, z tego: 



- zwiększenie planu wydatków w Zespole Szkół Zawodowych Nr 1 – 191.000 zł 

(§ 4210 – 150.000 zł, § 4300-Zakup usług pozostałych – 41.000 zł),  

 z  przeznaczeniem na  adaptację pomieszczeń hali odlewni – na halę targową, 

- wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych (§ 6050)  – 15.000 zł   (pokrycie  

zobowiązań  za  2004  rok  na  zadaniu  inwestycyjnym „Termomodernizacja 

budynku Zespołu Szkół Zawodowych Nr 1 

Uzupełnienie  Objaśnień - do budżetu miasta Ostrołęki na 2005 rok, w zakresie 

działu 600-Transport i łączność,  w  rozdziałach:  60015-Drogi publiczne w 

miastach na prawach powiatu, 60016-Drogi publiczne gminne, polegające na 

poszerzeniu opisu  zaplanowanych wydatków bieżących w § 4270-Zakup usług 

remontowych -  o zadania obejmujące  remonty mostów i przepustów, tj. 

- rozdział 60015-Drogi publiczne w miastach na prawach powiatu,  § 4270 - plan 

wydatków w  kwocie – 231.300 zł, obejmuje: remonty cząstkowe nawierzchni 

dróg, mostów i przepustów, w tym: remont  chodników w ulicach: Sienkiewicza, 

Kościuszki, Hallera, Inwalidów Wojennych, Gorbatowa, 

- rozdział 60016-Drogi publiczne gminne,  § 4270 - plan wydatków w  kwocie – 

280.000 zł, obejmuje: remonty cząstkowe nawierzchni dróg, mostów i 

przepustów, w tym:  

- chodników,  m.in. w ulicach:  Chopina, Poznańskiej, 

- nawierzchni drogowych, w ulicach: Łeczysk, H. Sawickiej, Korczaka, 

Berlinga.  

 Zmiany w planie  finansowym  funduszy celowych, dotyczące: 

Gminnego  Funduszu  Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, polegające  na: 



-   zmniejszeniu planu wydatków bieżących (§ 4300-Zakup usług pozostałych), o 

kwotę - 71.850 zł,  

 -  zwiększeniu  planu wydatków inwestycyjnych (§ 6120-Wydatki na zakupy 

inwestycyjne funduszy celowych), o kwotę - 71.850 zł, celem sfinansowania 

zobowiązań za 2004 rok na zadaniu -  zakup samochodu (wywrotki) do wywozu 

nieczystości i odpadów. 

Powiatowego  Funduszu  Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, polegające  

na: 

-   zwiększeniu planu przychodów, o kwotę - 211.000 zł w § 0970-Wpływy z 

różnych dochodów,  

-   zmniejszeniu planu wydatków bieżących (§ 4210-Zakup materiałów i 

wyposażenia), o kwotę – 4.361 zł,  

-  zwiększeniu  planu wydatków inwestycyjnych (§ 6110-Wydatki inwestycyjne 

funduszy celowych), o kwotę – 215.361 zł, celem sfinansowania zobowiązań za 

2004 rok  w zakresie następujących zadań: 

-   zakup autobusów spełniających normy ekologiczne EURO 2,  dla MZK – 

175.000 zł, 

-   termomodernizacja budynku II LO i Szkoły Podstawowej Nr 5 – 29.788 zł,  

-   modernizacja i rozbudowa systemu dostawy wody – 10.573 zł.  

Prezydent Miasta Ostrołęka wnosi autopoprawkę do projektu uchwały Rady  

Miejskiej w  Ostrołęce w sprawie zmian w budżecie miasta Ostrołęki na 2005 

r., jak niżej: 

 

1) Zwiększa się dochody, o kwotę  ogółem – 370.500 zł, jak niżej: 



a/ dział 600-Transport i łączność – o kwotę ogółem 350.000 zł, z tego: 

- w rozdziale 60015-Drogi publiczne w miastach na prawach powiatu – 

120.000 zł  

  (§ 0690-Wpływy z różnych opłat – 20.000 zł, § 0970-Wpływy z różnych 

dochodów – 100.000 zł), z przeznaczeniem na zwiększenie planu wydatków 

w w/w rozdziale, 

   o kwotę - 120.000 zł, na prace  zabezpieczające i utrzymaniowe mostów i 

przepustów  

  (§ 4300-Zakup usług pozostałych),  

- w rozdziale 60016-Drogi publiczne gminne  –  230.000 zł  (§ 0690-Wpływy 

z różnych opłat – 180.000 zł, § 0970-Wpływy z różnych dochodów – 50.000 

zł),  

  z przeznaczeniem na zwiększenie planu wydatków w w/w  rozdziale, o 

kwotę - 230.000 zł, w zakresie remontów nawierzchni dróg, chodników i 

placów (§ 4270-Zakup usług remontowych), 

W związku z ustawą z dnia 25 listopada 2004 roku o zmianie ustawy o 

finansach publicznych oraz o zmianie niektórych ustaw (Dz.U. Nr 273, poz. 

2703), wpływy z tytułu zajęcia pasa drogowego oraz  za płatne parkowanie 



pojazdów, które  stanowiły przychody środków specjalnych – z dniem 1 

stycznia 2005 roku stają się dochodami budżetu miasta Ostrołęki. 

b/ dział 852-Pomoc społeczna, rozdział 85204-Rodziny zastępcze, § 2320-

Dotacje  celowe otrzymane z powiatu na  zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego – o 

kwotę ogółem  20.500 zł,  

- z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z utrzymaniem dzieci 

pochodzących z powiatu ostrołęckiego, umieszczonych w rodzinach  

zastępczych na terenie miasta  Ostrołęki (§ 3110-Świadczenia społeczne), 

2) Dokonuje się zmian w wydatkach budżetowych, polegających na:  

- zmniejszeniu  wydatków w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie, o kwotę - 

11.671 zł,  

  w dziale 852-Pomoc społeczna, rozdział 85204-Rodziny zastępcze, § 3110-

Świadczenia społeczne, z  przeznaczeniem na: 

- dotację celową dla  Starostwa Powiatowego w Ostrołęce, w kwocie  – 

11.671 zł,  

 w dziale 852-Pomoc społeczna, rozdział 85204-Rodziny zastępcze, § 2320-

Dotacje  celowe przekazane dla powiatu na  zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego -  na 

pokrycie wydatków  związanych z utrzymaniem dzieci pochodzących z terenu 



miasta  Ostrołęki, a umieszczonych w rodzinach  zastępczych na terenie Powiatu 

Ostrołęckiego. 

3) Ustala się plan dochodów własnych i wydatków nimi finansowanych dla 

podległych jednostek budżetowych (w załączeniu projekt załącznika Nr 4 do 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie zmian w budżecie 

miasta Ostrołęki na 2005 rok). 

 

4) W uchwale Nr 321/XXXI/2004 Rady Miejskiej w Ostrołęce z dnia 29 grudnia 

2004 roku w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ostrołęki na 2005 rok, § 11 

otrzymuje brzmienie: 

„§ 11. Ustala się plan przychodów i wydatków: 

- zakładów budżetowych, zgodnie z załącznikiem Nr 11”. 

Zmiany w punktach 3 - 4,  wynikają z ustawy z dnia 25 listopada 2004 roku o 

zmianie ustawy o finansach publicznych oraz o zmianie niektórych ustaw (Dz.U. 

Nr 273, poz. 2703), wprowadzającej nowe zasady ustalania dochodów własnych i 

wydatków nimi finansowanych, w związku z  likwidacją środków specjalnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
  
Głosowanie  

Za -15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  



Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta 

 

Ad. do pkt 15 a – dochody własne jednostek budżetowych  

 

Skarbnik Miasta – Bożena Jezierska   

Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

W związku z wejściem w życie, z  dniem 1 stycznia 2005 r., ustawy z dnia 25 

listopada 2004 r. o zmianie ustawy o finansach publicznych oraz o zmianie 

niektórych ustaw (Dz.U. Nr 273, poz. 2703), przestaje funkcjonować forma 

organizacyjno-prawna - środki specjalne, tj. środki gromadzone przez jednostki 

budżetowe na wyodrębnionych rachunkach bankowych.Z dniem 1 stycznia 2005 r. 

rozpoczął się półroczny okres przejściowy funkcjonowania środków specjalnych w 

zakresie egzekucji należności i regulowania zobowiązań środków specjalnych. Od 

dnia 1 lipca 2005 r. nieściągnięte należności i nieuregulowane zobowiązania środka 

specjalnego przejmuje jednostka budżetowa, przy której funkcjonował środek 

specjalny, natomiast zgromadzone środki pieniężne na rachunku środków 

podlegają odprowadzeniu do budżetu miasta Ostrołęki. 

W okresie od dnia 1 stycznia br. do dnia utworzenia  rachunku dochodów 

własnych, jednak nie dłużej niż do dnia 31 marca 2005 r., ustanowiony został okres 

przejściowy dla funkcjonowania środków specjalnych w ramach środków 

pozyskiwanych ze źródeł, o których mowa w art. 18a ust. 1 ustawy o finansach 



publicznych (stanowiących z mocy ustawy dochody własne jednostek 

budżetowych). Jeśli w okresie  do dnia 31 marca 2005 r.,  zostanie utworzony 

rachunek dochodów własnych – należności i zobowiązania oraz środki finansowe 

rachunku środka specjalnego stają się odpowiednio należnościami i 

zobowiązaniami oraz środkami finansowymi rachunku dochodów własnych. W 

przypadku nieutworzenia rachunku dochodów własnych w terminie do końca 

marca 2005 r. przychody i wydatki zlikwidowanego środka specjalnego stają się 

odpowiednio dochodami i wydatkami budżetu Miasta. 

Jednostki budżetowe mogą gromadzić na rachunku dochodów własnych: 

1/ określone w art. 18a ust. 1 ustawy o finansach publicznych, dochody własne 

wraz z odsetkami (zał. Nr 1 do uchwały),  z tytułu:  

a/ opłat za udostępnienie dokumentacji przetargowej, z  przeznaczeniem na: 

sfinansowanie wydatków bieżących i inwestycyjnych związanych z 

uzyskiwaniem przez jednostkę budżetową dochodów z tego tytułu, 

b/ spadków, zapisów i darowizn w postaci pieniężnej na rzecz jednostki 

budżetowej, z przeznaczeniem na cele wskazane przez darczyńcę 

c/  odszkodowań i wpłat za utracone lub uszkodzone mienie oddane jednostce   

budżetowej w zarząd lub użytkowanie,  z  przeznaczeniem na:  remont lub 

odtworzenie mienia w przypadku uzyskania dochodów z tego tytułu. 



2/ dochody własne jednostek budżetowych, określone przez Radę Miejską, 

wskazującą  źródła dochodów własnych, ich przeznaczenie oraz  jednostki 

mogące utworzyć rachunek tych dochodów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
  
Głosowanie  

Za -15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 1 głos,  

Uchwała  została podjęta  

 

Ad. do pkt 17- akceptacja wartości jednego punktu  

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  

Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści: 

Stosownie do § 3 ust. 3 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000 roku  

w sprawie zasad wynagradzania i wymagań kwalifikacyjnych pracowników 

samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych jednostek 

samorządu terytorialnego  (Dz. U. Nr 61, poz. 708 z późn. zm. ) wartość jednego 

punktu w złotych ustala pracodawca  

w porozumieniu odpowiednio z radą powiatu lub radą gminy, stosownie do swoich 

możliwości finansowych. Dyrektor Centrum Kształcenia Praktycznego Ostrołęce 

wystąpił z pismem  z 14.12.2004r. (pismo w załączeniu) o akceptację przez Radę 

Miejską w Ostrołęce wartości jednego punktu w złotych. Wartość jednego 



punktu w złotych w Centrum Kształcenia Praktycznego ustalono na podstawie 

kalkulacji w oparciu o obecne wynagrodzenia pracowników nie będących 

nauczycielami . Tabele miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego 

sporządzać będzie pracodawca na podstawie zasad określonych w § 3 ust.5 

rozporządzenia, tj. jako sumę najniższego wynagrodzenia zasadniczego (w I kat. 

zaszeregowania, ustalonego przez radę gminy) oraz iloczynu liczby punktów 

ustalonych  dla poszczególnych kategorii w tabeli stanowiącej załącznik nr 2 do 

rozporządzenia i wartości jednego punktu w złotych; przy czym wartość punktu w 

złotych ustala pracodawca w porozumieniu z radą gminy 

stosownie do możliwości finansowych. Pracodawca ma również możliwość 

podwyższania lub obniżanianie więcej niż o 10% tak ustalonych miesięcznych 

stawek wynagrodzenia zasadniczego, a także sporządzenia  tabeli godzinowych 

stawek wynagrodzenia zasadniczego. 

Poza wynagrodzeniem zasadniczym rozporządzenie przewiduje dla pracowników : 

- dodatek funkcyjny,  

- dodatek stażowy, 

- premię, nagrody, 

- dodatek za każdą godzinę pracy  w warunkach uciążliwych, szkodliwych dla 

zdrowia  

i niebezpiecznych, 

- dodatkowe wynagrodzenie za każdą godzinę pracy w porze nocnej. 

Proponowana zmiana wartości jednego punktu w złotych nie spowoduje skutków 

finansowych  w budżecie Miasta  (dziale 801 - „Oświata i Wychowanie” i dział 

854 – „Edukacyjna opieka wychowawcza”). 

Podjęcie uchwały w sprawie akceptacji wartości jednego punktu w złotych  

dla pracowników nie będących nauczycielami zatrudnionych w Centrum 

Kształcenia Praktycznego w Ostrołęce jest  w  pełni  zasadne. 



 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   

Głosowanie  

Za -15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta  

 

Ad. do pkt 18- Stowarzyszenie powiatów i Gmin Nadomulwiańskich  

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  

Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści: 

Powiaty i Gminy leżące  na szlaku rzeki Omulew  podjęły inicjatywę  utworzenia 

stowarzyszenia  pod nazwą Stowarzyszenie Powiatów i Gmin 

Nadomulwiańskich.Zgodnie z projektem statutu Stowarzyszenia Powiatów i Gmin 

Nadomulwiańskch  celem  stowarzyszenia byłoby m.in.  

1. wsparcie idei samorządności, 

2. wsparcie  kompleksowej ochrony wód i terenów nadomulwiańskich, 

3. współdziałanie na rzecz harmonijnego rozwoju społeczno-kulturalnego, 

gospodarczego i turystycznego regionu, 

4. pozyskiwanie środków pozabudżetowych na rozwój obszarów 

nadomulwiańskich, 

5. wspólne tworzenie i promowanie oferty turystycznej, 

6. dbanie o zachowanie walorów przyrodniczych  i krajobrazowych regionu.  



Ponadto wspólne działanie gmin i powiatów położonych na szlaku  rzeki Omulew    

zwiększą szansę na  pozyskanie środków z Unii Europejskiej na cele inwestycyjne. 

Na spotkaniu, które odbyło się w Szczytnie, w dniu 8 grudnia 2004r. uczestniczący 

przedstawiciele gmin i powiatów zainteresowanych utworzeniem Stowarzyszenia 

Powiatów    i Gmin Nadomulwiańskich jednogłośnie przyjęli zaproponowaną 

składkę roczną w wysokości  1000zł.od samorządu. 

Zasadnym byłoby aby Miasto Ostrołęka przystąpiło do ww. stowarzyszenia.  

Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym i Statutem Miasta Ostrołęki Rada 

Miejska jest organem właściwym do podjęcia uchwały o przystąpieniu Miasta 

Ostrołęki do stowarzyszenia pod nazwą Stowarzyszenie Powiatów i Gmin 

Nadomulwiańskich. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   

Głosowanie  

Za -16 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta  

Ad. do pkt 19- zmieniająca uchwałę w sprawie opłat targowych  

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska  

Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia dziennych stawek 

opłat targowych uwzględnia zalecenia Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie, które orzekło o częściowej nieważności uchwały nr 316/XXXI/2004 

Rady Miejskiej w Ostrołęce z dnia 29 grudnia 2004 r. w sprawie określenia  



dziennych  stawek  opłat  targowych.  Uchwała zmieniająca wprowadza wyłącznie 

zmiany merytoryczne treści uchwały dotyczące określenia form sprzedaży; 

wyznacza jednoznacznie jednostkę organizacyjną dokonującej inkasa;  nie 

uzależnia  poboru opłat od dni tygodnia . Wysokość stawek opłat targowych nie 

podlega zmianom .Zmiana uchwały w całości uwzględnia zarzuty Regionalnej  

Izby Obrachunkowej . 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   

Głosowanie  

Za -14 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta  

 

Ad. do pkt 19 a   

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  

Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści: 

Przepisy  określone  w art. 10 ustawy  o gospodarce komunalnej  precyzują kiedy 

gmina ( gminna osoba prawna ) może tworzyć lub przystępować do spółek  

działających poza  sferą użyteczności publicznej, a mianowicie  w przypadku 

spełnienia łącznie  dwóch warunków : 

istnieją nie zaspokojone potrzeby  wspólnoty samorządowej na rynku lokalnym, 

występujące w gminie bezrobocie  w znacznym stopniu  wpływa ujemnie na 

poziom życia wspólnoty samorządowej, a zastosowanie innych działań  i 

wynikających z obowiązujących  przepisów środków prawnych nie doprowadziło  



do aktywizacji gospodarczej , a w szczególności do znacznego  ożywienia rynku 

lokalnego lub trwałego  ograniczenia bezrobocia. 

W związku z opinią  prawną  wskazującą na  zakaz przystępowania  spółek 

miejskich do  spółek nie działających w sferze użyteczności publicznej  OPWiK 

Sp. zo .o.  i  OPEC  Sp. z o.o.  na  Zgromadzeniu wierzycieli w dniu  4 lutego 2005 

roku zgłosiły swoje propozycje  układowe. Sędzia Komisarz  uznał jednakże , że  

ich uwzględnienie  nie jest możliwe z uwagi na stawianie spółek w 

uprzywilejowanej pozycji w stosunku do innych wierzycieli. Dlatego też  

głosowane będzie przystąpienie do układu na warunkach zaproponowanych przez 

Zakłady Mięsne „Ostrołęka” S.A. w upadłości, tj. m.in. przy założeniu konwersji  

60 % wierzytelności na akcje upadłego.   

Na spotkaniu w dniu 15.02.2005 r.  Zarządy Spółek OPWiK i OPEC  

jednoznacznie określiły swoje stanowisko, że biorąc pod uwagę możliwość  

dalszego funkcjonowania Zakładów  i korzystania z usług spółek , przynosząc im 

określony dochód  wariantem korzystniejszym  jest  zagłosowanie za układem. 

Stworzy to również większe szanse na odzyskanie  wierzytelności gotówkowych. 

Zachodzi więc konieczność znalezienia prawnych rozwiązań w zakresie 

możliwości objęcia przez spółki  akcji Zakładów Mięsnych. Taką możliwość 

stwarza art. 10 ust. 3 mówiący, że ograniczenia zawarte  w ust. 1 nie  mają 

zastosowania m .in.  do posiadania  akcji lub udziałów spółek  uznanych  za ważne 

dla rozwoju gminy. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.   

 

 

 



Prezes Zakładów Mięsnych – Tomasz Łączyński  

W swoim wystąpieniu przekonywał radnych Rady Miejskiej , że na sytuację 

Zakładów Mięsnych dziś należy patrzeć przez pryzmat interesu, jaki może na tym 

zrobić miasto zyskując lub ponieść stratę. Udało nam się ogłosić upadłość i wejść 

w postępowanie układowe. Od lutego ubiegłego roku zostało podwoione 

zatrudnienie. Zostały spłacone składki pracownicze do ZUS-u .Firma nie ma spraw 

sądowych oraz nie ma zaległości w Urzędzie Skarbowym oraz w banku. Po raz 

pierwszy od 20 lat zakłady mają szanse na normalny rozwój. Ogółem Zakłady 

Mięsne winne są OPWiK- owi  759.783 złotych z odsetkami a OPEC-owi – 

1.007.571 złotych plus odsetki umowne.   

 

Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Kaczyński  

W dniu dzisiejszym sprawa Zakładów Mięsnych opiera się na dwóch 

płaszczyznach ekonomicznej i społecznej. Popieram sprawy społeczne zaś 

ekonomia rządzi się swoimi prawami.  Sytuacja wcześniej była taka że Prezesi byli 

przeciwni zawarciu postępowania układowego, a te propozycje które zostały 

zgłoszone uważam ze zostały przyjęte. Uważam ze nie ma możliwości rozłożenia 

na raty 60% tej wierzytelności. Nie można również zamieniać udziałów Z.M na  

akcje w OPEC-u . Zostanie utracone około 2 mln złotych. Rozumiem że zabiegają 

o zawarcie tego postępowania układowego pracownicy Z.M. Sytuacja Z.M jest 

bardzo zła ponieważ zadłużenie wynosi 14 mln złotych, natomiast wartość majątku 

proporcjonalnie spada i się zmniejsza , ponieważ część maszyn jest już sprzedana 

lub wydzierżawiona. Przepisy na dzień dzisiejszy nie dają możliwości zawarcia 

tego układu i później wierzytelności zamianą na akcje.   

 

 

 



Radny Rady Miejskiej – Lech Wołczuk  

W dniu dzisiejszym mamy wyrazić opinię ale za podejmowanie decyzji będzie 

odpowiadać jedna i druga spółka. Wchodząc na grunt prawny to fizycznie mi się 

coś nie zgadza. Prowadzimy rozmowy o podmiocie który działa na terenie obcej 

gminy. Przez wiele lat pieniądze z podatków przechodziły do gminy Rzekuń , a nie 

do Ostrołęki. Czy nie powinno się przedyskutować tej uchwały w komisjach. 

Dziękuję Panu Prezesowi Z.M za tak emocjonalną wypowiedź. Miałbym prośbę do 

Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej , aby zarządził przerwę w obradach sesji 

dla klubu SLD. Musimy przedyskutować jak mamy głosować nad danym 

projektem uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej więcej  nie podjęli dyskusji, po czym 

projekt uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
  
Głosowanie  

Za -13 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 2 głosy,  

Uchwała  została podjęta 

  

Ad. do pkt 20  - Program edukacji ekologicznej  

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 

pozytywnie 

Komisja Zdrowia i Ochrony Środowiska - opiniuje pozytywnie  

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

- opiniuje pozytywnie  



 

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska  

Przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  

Uznając konieczność prowadzenia edukacji ekologicznej społeczeństwa Ostrołęki  

Rada Miejska w Ostrołęce uchwałą Nr 109/XVI/2003 Rady Miejskiej w Ostrołęce 

z dnia 3 grudnia 2003 r. w sprawie „Programu edukacji ekologicznej społeczeństwa 

Ostrołęki ze szczególnym uwzględnieniem selektywnej zbiórki odpadów” 

zainicjowała działania w tym zakresie.  Doświadczenie z realizacji ww. programu 

w 2004r. pozwoliło wysnuć wnioski,   iż działania te powinny być kontynuowane, 

ponieważ większa świadomość społeczeństwa będzie owocować lepszymi efektami 

selektywnej zbiórki odpadów, co z kolei ułatwi osiągnięcie wymogów 

wynikających z obowiązujących przepisów prawa (konieczności wprowadzania 

zasad ekorozwoju w naszym mieście, których realizacja jest obowiązkiem 

wynikającym z uchwały Sejmu Rzeczpospolitej Polskiej   z dnia 10 maja 1991 r. w 

sprawie polityki ekologicznej państwa, będącej oficjalną wykładnią zasad 

ekorozwoju oraz nałożonego na gminy wymogu organizowania selektywnej zbiórki 

i segregacji odpadów). Stwierdzono konieczność pogłębiania wiedzy 

społeczeństwa na temat szkodliwych skutków nieprawidłowego postępowania z 

odpadami (np. spalania odpadów) a także kontynuowania zadań wynikających z 

harmonogramu działań, będącego częścią programu, w 2005 roku i latach 

następnych.  W związku z tym zaproponowano zmianę Załącznika Nr 1 do 



uchwały Nr 109/XVI/2003 Rady Miejskiej w Ostrołęce z dnia 3 grudnia 2003 roku 

– „Programu edukacji ekologicznej społeczeństwa Ostrołęki ze szczególnym 

uwzględnieniem selektywnej zbiórki odpadów” w punkcie pn. „Tabela – 

harmonogram działań”.Kontynuacja podjętych w ubiegłym roku działań zgodnie z 

uaktualnionym harmonogramem działań, pozwoli pogłębiać wiedzę mieszkańców 

Ostrołęki a przez to kształtować prawidłowe postawy i zwiększać poczucie 

odpowiedzialności za stan najbliższego otoczenia.   

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  

Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 

uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.  
  
Głosowanie  

Za -15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Uchwała  została podjęta  

 

Ad. do pkt 21   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 

- opiniuje pozytywnie  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Otwieram dyskusję do sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa  



Do sprawozdania  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym 

sprawozdanie  zostało poddane pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 

Głosowanie  

Za -15 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów,  

Sprawozdanie zostało przyjęte.  

 Ad. do pkt 22  

Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 
Gospodarki Finansowej, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej,  
Zdrowia i Ochrony Środowiska, 
Rodziny i Opieki Społecznej , 
Oświaty ,  
Kultury, Sportu i Turystyki , 
Samorządy Osiedlowe  
 
Wszystkie komisje zaopiniowały pozytywnie informacje Prezydenta Miasta.  
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do w/w informacji. 
Do informacji radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  zostały poddane 
pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie pp.1  
Za -15 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Informacja została przyjęta.     
 
Głosowanie pp.2  
Za -15głosów,   



Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Informacja została przyjęta.     
 
Głosowanie pp.3 
Za -14 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Informacja została przyjęta.     
 
Głosowanie pp.4 
Za -15 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 4 głosy, 
Informacja została przyjęta.    
  
Ad. do pkt 23  

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 

pozytywnie 

Komisja Zdrowia i Ochrony Środowiska - opiniuje pozytywnie  

Komisja Oświaty – opiniuje pozytywnie   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców  

- opiniuje pozytywnie  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do informacji o realizacji „Programu edukacji ekologicznej 

społeczeństwa Ostrołęki ze szczególnym uwzględnieniem selektywnej zbiórki 

odpadów”.Do informacji radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  

została ona poddana pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej. Głosowanie  

Za -16 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 4 głosy, 

Informacja została przyjęta.   



Wyciąg z protokółu sesji Rady Miejskiej z dnia 1 kwietnia 2005 roku w 

sprawie sprzedaży w drodze przetargu działki stanowiącej własność 

Miasta Ostrołęki oznaczoną numerami geodezyjnymi: 30276/4 o pow. 

15.5955 ha / hałda popiołów w Wojciechowicach/ .   

 
Ad. do pkt 24 – działka Nr. 30276/4 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 

pozytywnie 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  

Otwieram dyskusję  w sprawie sprzedaży w drodze przetargu działki stanowiącej 

własność Miasta Ostrołęki oznaczoną numerami geodezyjnymi: 30276/4 o pow. 

15.5955 ha / hałda popiołów w Wojciechowicach/  

 Radni Rady Miejskiej nie podjęli  do w/w punktu  dyskusji, po czym  został on 

poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   

 

Głosowanie  
 
Za -16 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów, 

Stanowisko  zostało przyjęte pozytywnie przez radnych Rady Miejskiej.   

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Ad. do pkt 25  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Janusz Józef  Kotowski   

Czy ktoś wnosi uwagi do informacji pracy  Prezydenta Miasta Ostrołęki w okresie 

od 1 grudnia  2004 roku do  31 grudnia    2004 roku  

Uwag nie wniesiono. Informacja została przyjęta. 

  

Ad. do pkt 26 – odpowiedzi   

Prezes OPWiK – Wiesław Tyszka  

dla radnego Tadeusza Jarosika  

Przyznaję, że woda nie jest najlepszej jakości, ale jest bezpieczna dla zdrowia 

ludzkiego. Powodem wydobywania się nieprzyjemnego zapachu są filtry 

biologiczne. Trzeba je intensywniej płukać lub zastosować inne środki dezynfekcji. 

W 1 marca odbędzie się spotkanie z zespołem naukowców Politechniki 

Warszawskiej którzy już  mają doświadczenia z poprawą smaku wody w stolicy.  

   

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska  



 

dla radnego Wojciecha Zarzyckiego  

Chciałabym poinformować że na naprawy bieżące są przeznaczane niewielkie 

kwoty tj. 10 tys. złotych. Postaramy się w tym roku poprawić stan nawierzchni ,zaś 

aura pogodowa w obecnej chwili nie umożliwia nam tego. Zostanie tylko wydana 

w/w kwota na tą inwestycję.  

 

 

Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

dla Przewodniczącego Lesława Chojnowskiego  

Chciałbym zapewnić Pana że w ramach budowy ulicy Polnej będzie poprawione 

skrzyżowanie po 35 metrów w każdą stronę. Sprawa łamania nagminnego nakazu 

skrętu w prawo z ulicy Głowackiego zostanie przekazana do Policji i Straży 

Miejskiej.  

dla radnej Agnieszki Bałazy  

Podłączenie się przez właścicieli sklepów i spółdzielnie do miejskiego systemu  

monitoringu jest możliwe , ale koszt jego jest wysoki .Koszt za kamerę z zestawem 

przekaźnikowym wynosić będzie 55 tys. złotych.  

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  



dla radnego Rafała Dymarskiego  

Studnie na oś” Centrum „ mają po 9 lat i posiadają gorszą wodę , niż ta z 

wodociągu miejskiego. Nie ma  sensu ich uruchamiać i czerpać z nich wodę 

ponieważ  normy jej są złe. Takie zalecenie z wykonywanych  badań przekazał 

nam  sanepid. Studnie zostały wybudowane do celów awaryjnych na wypadek 

jakiegoś zagrożenia w mieście i nie były długo używane.  

dla Przewodniczącego Osiedla „ Stacja” Leszka Osowskiego   

Budynek przy ulicy Dworcowej 5 będzie remontowany poprzez program   

 „Bezrobotny buduje sam” przy wsparciu do 35 procent przez Bank Gospodarki 

Krajowej. Wybrane osoby same wyremontują sobie lokale i zamieszkają w nich. W 

trakcie remontu będą się przyuczać do zawodu budowlanego. 

 

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski 

dla radnego Mariusza Popielarza  

1/Raport doktora Biłozora jest przygotowany. W dniu 2 marca 2005 roku odbędzie 

się spotkanie z doktorem Biłozorem i przedstawicielami firmy Krewoks, na którym 

będziemy się zastanawiać co by jeszcze zrobić aby ulepszyć i zaspokoić potrzeby 

społeczeństwa w sprawie wody. Koszt ekspertyzy wyniósł 10 tys. złotych w całość 

zapłaciła firma OPWiK. Z raportu wynika że przyczyną tego zapachu który jest w 

wodzie są filtry biologiczne.  

 

Wiceprezydent Miasta – Agnieszka Mieczkowska  

dla radnego Mariusza Popielarza  

Sprawa pozyskania środków z Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 

Regionalnego przedstawia się w następujący sposób. Miasto złożyło wniosek do 



Marszałka Województwa Mazowieckiego , aby uzyskać środki ze ZPORR-u – 

priorytet I , działanie II. Komitet sterujący pozytywnie zaopiniował , również i 

eksperci wydali pozytywną opinię w sprawie projektu. Marszałek wstrzymał się z 

przekazaniem , ponieważ nie było teoretycznie planu gospodarki odpadami. Czyli 

wymóg nie został spełniony. Uważam, że  plan gospodarki powinniśmy przyjąć, 

ponieważ jest on integralną częścią planu ochrony środowiska. W obecnej chwili 

mamy rozdysponowane środki do 2006 roku. Jeżeli będziemy chcieli korzystać z 

finansowania w latach przyszłych to trzeba w przyszłym roku złożyć wniosek. W 

końcu musimy się zdecydować , aby ten plan mieć i zacząć się starać o środki na 

ten projekt, który jest zgodny z tym planem gospodarki odpadami. Mamy też 

podpisane umowy do realizacji.  

 

Ad. do pkt 27 /1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Janusz Józef  Kotowski    

Czy ktoś wnosi uwagi do  Ramowego Planu Pracy Rady Miejskiej oraz 

harmonogramu  posiedzeń Rady Miejskiej w Ostrołęce na rok 2005. 

Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie  
 
Za -14 głosów,   

Przeciw - 0 głosów,  

Wstrzymujących się – 0 głosów, 

Ramowy Plan Pracy Rady Miejskiej oraz harmonogram  posiedzeń Rady Miejskiej 

w Ostrołęce na rok 2005 został przyjęty.   

Ad. do pkt 28- Sprawy różne  



W punkcie  sprawy różne  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji  ponieważ nie 

zostały zgłoszone żadne tematy do dyskusji.   

Ad. do pkt 29 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   
Zamykam obrady XXXIII sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce. Dziękuję wszystkim 

za przybycie i dużą wytrwałość.  

 

Protokółował:                                      Przewodniczący Rady Miejskiej  
Andersz Wojciech                                              w Ostrołęce  
                                                                  /-/Janusz Józef Kotowski  




